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HIRDETÉS

ÉPÜLET–BÁDOGOSSZAKBOLT
2013 Pomáz,Orgona u. 23.
Telefon: 26/325-663

www.badogosbolt.hu

Hirdessen a
Pomázi

Polgárban!
Tel.:

06-20-
340-5288



Orgoványi Anikó:
Őszi színek

Ősz apóka előveszi
festővásznát, ecsetét,
színesíti a lombokat,
ebben leli a kedvét.

Minden zöld volt még a
nyáron,

most tobzódik ezer szín,
sárga, narancs, barna,

bordó,
bíborvörös, élénk pír.

Arany a dió levele,
halványsárga a kőris,
izzik már a galagonya,

lángol a vadszőlő is.

Ősz apóka elégedett,
elkészült a színes kép,

így pompázik, míg szél úrfi,
mindent szépen le nem tép.

2014. október 15.
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A 2014. évben a várost már nem terheltékhitelek és kamatok törlesztése (a meg-szűnt víziközmű-társulatok kivételé-vel) így a városban nemcsak számosberuházás indult, hanem lehetőségnyílt a lakosok közterheinek enyhíté-sére. A pluszforrásoknak köszönhetőena pomázi ingatlanadó mértékét 2014.január 1-jétől első lépésben 10%-kalcsökkentettük. Ahogy országosan a re-zsicsökkentés is egyre bővül, egyretöbb területét érinti mindennapi éle-tünknek, úgy javaslom, hogy a 2014-2019 közötti önkormányzati ciklusbantovábbi 10%-kal mérséklődjön az épít-ményadó mértéke.A település három általános iskolájá-ban folyamatosan zajlanak felújítások,kisebb-nagyobb karbantartások. Azönkormányzat működtetési kötelezett-ségének eleget téve ugyanakkor lát-ható, hogy nagyobb beruházásokra isszükség lenne.A Mátyás király általános iskola te-tőszigetelése és ezzel együtt a komplexvízelvezetése, valamint teljes ablak-cseréje tovább nem halasztható, errepályázati lehetőségeket is keresve fej-lesztési forrást kell biztosítani.A jelenlegi óvodaként funkcionálómeglévő három, közel százéves épü-letet és az eredetileg is ideiglenesentelepített konténer óvodát kiváltva - azelőreláthatólag két éven belüli köz-ponti pályázati lehetőségeket igénybevéve - megérett a város egy új, kor-szerű, minden igényt kielégítő óvo-dakomplexumra, mellyel az önkor-mányzat eleget tehet törvényi köte-

lezettségének is az óvodáskorú gyer-mekek elhelyezésével kapcsolatosan.A megüresedett épületeket más célratudja hasznosítani majd a város.A Védőnői Szolgálat hosszú évek ótahelyhiánnyal küzd, a két gyermek-orvosi körzeti rendelő más helyentörténő elhelyezésével ez megoldódnaés az épület felújításával egységesarculatot is kapna a Jankovich utcaiintézmény.Az elkövetkező ciklusban a még szi-lárd burkolatot nem kapott utcák kerül-nének burkolásra, évenkénti ütemezés-ben. Ugyanakkor nem feledkezhetünkmeg arról, hogy az utak burkolásamegsokszorozza a csapadékvíz-elve-zetési problémákat, a víz nem tudelszivárogni, elvezetéséről gondoskod-ni kell.A HÉSZ módosítása eljárás keretében,megrendelésre került, csapadékvíz-elvezetési tanulmányterv alapján fel-tétlenül szükséges a város egészétátfogó csapadékvíz-elvezetési kivitelitervek készíttetése, komplexen kezelvea problémát. A tervek elkészíttetésénéla szakaszolásra figyelemmel a pályá-zati lehetőségeket is ki kell használniaaz önkormányzatnak.Pomáz lakosai részéről évek ótafelmerülő igény a városban kerékpárútlétesítése. Az előzetes egyeztetésekalapján a Dera patak töltését kiszé-lesítve tervezzük a két település ösz-szekötését modern bicikliúttal. Ezzel atervünkkel csatlakozunk az EURO-VELO nemzetközi kerékpárút fejlesz-téséhez.Felül kell vizsgálni a VSZ Zrt-velmegkötött szemétszállítási közbeszer-zési szerződést és el kell érni, hogy a

városban a kötelező szemétszállításkeretében kerüljön elszállításra akeletkező szemét. Fel kell számolni azillegális szemétlerakókat, súlyos bün-tetéssel sújtani a szemételhelyezőket.Biztosítani kell az évenkénti lomta-lanítás anyagi fedezetét.Meg kell vizsgálnunk annak lehető-ségét, hogyan tudjuk a lakosságot aszelektív hulladék gyűjtésére ösztönöz-ni, ezzel összefüggésben a szolgáltatóáltal háztól történő szelektív elszállítástbevezetni. Folytatni kell az igényeskörnyezet kialakítását, a virágosítás ésa faültetés programját. E programokbantörekedni kell arra, hogy a közmunkaprogramban dolgozókon kívül minélszélesebb körben kerüljenek bevonásra

civil szervezetek, szülői munkaközös-ségek, oktatási intézmények, valaminta város lakossága.Érdemes folytatni a közmunka prog-ramot, hiszen a közterületek kaszálása,a köztisztasági feladatok, a belvíz-hálózat takarításán túl jelentős segít-séget nyújtanak az intézmények kar-bantartásában, takarításában és a ren-dezvények lebonyolításában is. A köz-munka program dolgozóit útpadkajavításába és járdák építésébe is cél-szerű bevonni. Ehhez viszont pénzügyifedezetet kell biztosítani.A város lakossága nyugalomra, bizton-ságra vágyik. A sokat emlegetettközbiztonság megteremtése elsősorbanállami feladat, melyhez betartható ésvégrehajtható törvények, hatékonyrendőrség és erős igazságszolgáltatáskell. Az önkormányzat a térfigyelőrendszer kiépítésével tud javítani aközbiztonságon. Ennek keretében abelterületi frekventált részeken ke-rültek elhelyezésére első ütemben tér-figyelő kamerák, ezek telepítését –akár évenkénti ütemezéssel – folytatnikell. Ezen kívül indokolt a mégmeglévő szelektív hulladékgyűjtőkkörnyékére is kamerákat telepíteni.

A jövő: modern óvoda, csökkenő adóterhek
Részletek Vicsi László 2014 október 27-ei tesületi ülésre előterjesztett programjából 

Megérett a város egy új óvodára
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Ha jönnek a nagy esők

Székek aMátyásnak

Hinta-palinta…

Kár tagadni, ha jönnek a nagy esők, felhőszakadások a hegyvidéki településeketszinte áradásként lepi meg a lefelé siető víz. Nem nyújt vigaszt nyilván, hogy eznem egyedül Pomáz problémája, sem az, hogy az uniós pályázatok sem igazána felszíni csapadékvíz elvezetését támogatják. Hiszen a lakók számára kelle-metlen, balesetveszélyes, sárral, kosszal jár, és még sorolhatnánk. Az nyilván-való, hogy egy csapásra sehol nem lehet ekkora árok hálózatot kiépíteni. Azönkormányzat nem vár a csodára, megkezdte önerőből az esővíz elvezetőcsatorna kiépítését az Erkel Ferenc utcában. Korábban kézi erővel kitisztítottákugyan a régi árkot, ez azonban kevésnek bizonyult. Az új csatorna előre gyártottbeton elemekből készült az átjáróknál megfelelő fedéssel.

Arany János sorai gyakran eszünkbe jutnak,ha közös étkezésekről folyik a szó:” jobb izűa falat, ha mindnyájan esznek”. A Mátyássulisok ehhez hozzátehették: már ha vanmire leülni. Ebédlőjükből ugyanis szépenlassan kezdtek kifogyni az ülőalkalmatos-ságok. Ezért az önkormányzat 50 széket vá-sárolt számukra.

Az Önkormányzat az elhasználódott és kiö-regedett játékokat hintával és csúszdával vál-totta fel a Hétszínvirág Óvoda és BölcsődeMesevár tagóvodájában.

Pomázon, a Hősök tere meglévő csomópontja körforgalmú csomóponttá történőátépítésének kivitelezési munkái, a Hősök tere, Mártírok útja és Luppa Vidorutca közötti (1111. j. út 4+930 – 5+040 km sz.) szakaszának teljes szélességbentörténő lezárásával folytatódnak.Terelőútként továbbra is a Huszár utca került kijelölésre. A Kossuth Lajos utca,a Fecske utca és a Luppa Vidor utca között Dobogókő irányából zsákutca lett.A Luppa Vidor utca forgalmi rendje megváltozott: a Hősök tere lezárása miatt aLuppa Vidor utcába a Verebes utcai csomópont irányából lehet behajtani, és aVerebes utca és Hősök tere közötti szakasza zsákutca lett. A Fáy András utca for-galmi rendje nem változott.A Volánbusz Zrt. járatai a zárás ideje alatt a kijelölt terelőúton közlekednek. APomáz-Városháza, és a Pomáz-Szabadság tér megállóhelyek helyett továbbra isa Beniczky utca Huszár utcai keresztezésében kialakított ideiglenes megálló-hely üzemel.Az építés ideje alatt a Hősök terén lévő ingatlanok megközelítése - néhány, atulajdonosakkal előre leegyeztetett napot kivéve - folyamatosan biztosított lesz.Kérjük minden kedves közlekedő megértését, és türelmét!
Magyar Közút Nonprofit Zrt.Pest Megyei Igazgatóság Megyei fejlesztési és felújítási osztály 

A III. ütemmel folytatódik akörforgalom építése 
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ÖNKORMÁNYZAT
A 2014-es pomáziönkormányzativálasztás végeredményei

Tisztelt Olvasók!
Ebben a hónapban a Pomázi Polgár nem amegszokott időben érkezik Önökhöz. A késedelemoka az, hogy megváltozik a lap kiadója és az ehhezszükséges tulajdonosi döntést meg kellett várni.December hónapban várhatóan még egy szám lesza november híreivel és januártól visszatérünk a hóeleji megjelenéshez.Köszönjük türelmüket és megértésüket.Pomázi Polgár

Polgármester: Vicsi László (Fidesz-KDNP)Alpolgármester: Kósa Anikó (Fidesz-KDNP)
Pénzügyi és Ellenőrzési BizottságElnök: Rédei Imre (Fidesz-KDNP), Tagok: Andrásné Mu-rányi Borbála (Lokálpatrióták-Együtt-PM-DK-MSZP),Nagy Attila (Fidesz-KDNP)
Szociális, Egészségügyi és Sport BizottságElnök: Halászné Gambár Mária (Fidesz-KDNP), Tagok:Hardi Péter (LMP), Koncz Szilvia(Jobbik)
Városfejlesztési és Környezetvédelmi BizottságElnök: Zsebe Zsolt (Fidesz-KDNP), Tagok: Rédei Imre(Fidesz-KDNP), Hardi Péter (LMP)
Oktatási, Kulturális és Ifjúsági BizottságElnök: Ternovszky Béla (Fidesz-KDNP), Tagok: NagyAttila(Fidesz-KDNP), Sarkadi Attila (Jobbik)

Pomáz Város Önkormányzatánakösszetétele és bizottságai
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Három pomáziképviselő amegyegyűlésben

Elkezdődött

Október 21-én megtartotta alakuló ülését Pest MegyeKözgyűlése. A megjelent képviselők átvették mandátumu-kat, valamint letették az esküt, és megválasztották az újmegyei közgyűlés elnökének Szabó Istvánt, és két főállásúalelnökének, Wentzel Ferencet és Szerenka Tibort.Az október 12-én tartott önkormányzati választás eredmé-nyeként a Fidesz-KDNP 23, a Jobbik 8, az MSZP 5, a DK 4,az LMP 3 mandátumot szerzett a 43 tagú testületben, amelyaz ország legnagyobb létszámú közgyűlése.Pomáz abban a szerencsés helyzetben van, amit egyetlenPest megyei település sem mondhat el magáról: hármanképviselik a megyegyűlésben. Két fideszes képviselő VicsiLászló és Zsebe Zsolt, valamint Koncz Szilvia jobbikos po-litikus. 

Október 27-én megtartotta alakuló ülését Pomáz városképviselőtestülete. A kötelező és ünnepi napirendeken túlmindjárt aktuális ügyekről is tárgyaltak az új és a „régiképviselők. Különösen hosszúra sikeredett a ciklusprog-ramot megalapozó polgármesteri program tárgyalása. Az új testület megalakulásának ünnepélyes nyitó eseményekéntesküt tettek Pomáz város újonnan megválasztott képviselői éserről személyre szóló esküokmányt kaptak. Ezután Vicsi Lászlópolgármesteri esküje következett. A régi-új polgármester gra-tulált a képviselőknek majd áttért a napirendekre.Elsőként a polgármesteri köszöntő következett, majd a testületmegszavazta a polgármester fizetését és költségtérítését. VicsiLászló javaslatot tett társadalmi megbízatású alpolgármesterreKósa Anikó személyében, aki az előző négy évben is betöltötteezt a tisztséget. A testület megszavazta a bizalmat erre a ciklus-ra is.A bizottsági struktúra kialakítása körül némi vita támadt:Sarkadi Attila nehezményezte, hogy a bizottsági elnökök csak a„kormánypárt” soraiból kerültek ki. Andrásné Murányi Borbálajavasolta, hogy a külsős tagok között pénzügyi szakembereklegyenek a gazdasági bizottságban. Vicsi László polgármesterelmondta, hogy a tagok közt régi gyakorlott bizottsági emberekvannak és munkájukat a polgármesteri hivatal szakemberei issegíteni fogják. Halászné Gambár Mária hozzátette, hogy abizottsági struktúrát hosszabb távra át kell gondolni. A következő napirendi pontban a polgármesteri programotfogadták el, mely Vicsi László előterjesztése szerint alapjáulszolgál a ciklusprogramnak (lsd. 4. oldalunk összeállítását). Aképviselők ehhez a tervezethez hozzátehetik majd javaslataikataz elkövetkezendő hat hónapban.  Néhányan már ezen az ülésenis felvetettek pár ötletet. Hardi Péter egyetértett a programban

foglaltakkal, de javasolta, hogy legyenek hangsúlyosabbak a„zöld” elemek, ide értve a kerékpárutakat és a városszerte fel-bukkanó szemét eltakarítását. Andrásné Murányi Borbála fel-vetette: jobban bevonhatók lennének a civil szervezetek, ha aMűvelődési Ház olcsóbb bérleti díjjal működne. Kósa Anikóalpolgármester elmondta, hogy a környék településeihez képestalacsonyabbak a díjak. Vicsi László a kerékpárúttal kapcsolat-ban hozzátette, hogy a Szentendrére a Dera gátján vezető ke-rékpárutat csak akkor engedélyezné a vízügyi igazgatóság, haaz alkalmas lenne saját gépeinek közlekedésére is. Ez 3m szélesutat jelentene és annyira megdrágítaná a projektet, hogy az uniósforrás megszerzése szinte lehetetlenné válna. A civilek támo-gatásával kapcsolatban felhívta a figyelmet arra, hogy az ön-kormányzat jelenleg is támogatja a jelentős szervezeteket, pél-dául az állatvédőket vagy a polgárőröket.Többen fölvetették a városban itt-ott újból és újból felhal-mozódó szemét kérdését. Szabóné Dr. Bartholomei Krisztinatájékoztatta a képviselőket, hogy a szemetet kétszer viteti el azönkormányzat hetente, évente 8 milliót költ erre a város. Ka-merarendszert fognak fölszerelni, hogy megállítsák az illegálisszemétlerakásokat. Hiába takaríttatnak ki egy területet, aztnapok alatt újra telerakják. Szomorú, hogy miközben egyre többpénzt költ erre az önkormányzat nem tud teljesen gátat vetni,mert az emberek gondolkodásmódjával van igazán a baj, azt kellmegváltoztatni. Kósa Anikó hozzátette, hogy a közmunkásokmunkamorálja dicséretes, de nem győzik a rengeteg szemeteteltakarítani. Ternovszky Béla megjegyezte, hogy a turisták isszemetelnek. A továbbiakban a jegyző asszony tájékoztatta a képviselőketösszeférhetetlenségi, méltatlansági és vagyonnyilatkozat-tételikötelezettségükről.
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Erntedankfest 

Október 3-án németországi testvérvárosunk delegációjamegtisztelte látogatásával iskolánk Erntedankfest ünnep-ségét, és elismerően nyilatkoztak hagyományőrző mun-kánkról. Az ünnepség a vendégek által anyagilag támogatottjátszótérnél kezdődött, a tavaly létesített Erntedank-em-lékhelynél. A gyerekek őszi dalok, versek mellett ter-ményekkel „keltették életre” a teli szekereket jelképező ko-csikereket. Utána a tornacsarnokban folytatódott az ünnepiműsor, dalokkal, versekkel, színdarabbal, népi tánccal. Avendégek megtekintették az osztályok terménykiállítását,ami nagy tetszést váltott ki. Balog Ilona

„Aranyos” dalkörösök
2014. nagyon mozgalmas évvolt, (és még lesz is) a Dalkörrészére. Sok meghívást kap-tunk. Igyekeztünk valameny-nyinek eleget tenni. Többekközött Budapesten a Nyug-díjfolyósító Intézet kért fel,hogy március 7-én a dolgo-zóinak kb. 40 perces nőnapiműsort adjunk. Nagy sike-rünk volt, ígéretet kaptunk, hogy 2015-ben is meghívnakbennünket.Az újságban már hírül adtuk, hogy beneveztünk az OrszágosNyugdíjas KI-MIT-TUD-ra, ahol arany minősítést szerez-tünk.Közben a döntő előtt, június 18-23-ig Kárpátaljára, Viskrevolt meghívásunk a Koronavárosi ünnepségre. Nagy öröm-mel mentünk, és úgy vélem nagy sikerrel szerepeltünk.Kellemes napokat töltöttünk el az ott élő barátaink körében.Júliusban Szolnokon voltunk szintén egy Országos találko-zón. Ott is fellépett a dalkör, valamint szóló énekeseink ésversmondónk is. Szeptemberben Pomáz napján léptünk fel.Novemberben megyünk Egerbe, az „Életet az Éveknek”Országos Szövetsége által rendezett, nyugdíjas amatőrművészeti együttesek és szólisták fesztiváljára.  Már nagyonkészülünk rá. Advent idejére már két Nyugdíjas Otthonbavan meghívásunk és a városi adventi ünnepségen is ott le-szünk. Mi dalkörösök nagy örömmel készülünk minden fellépésre.Reméljük, hogy a 2015 is ilyen programokkal teli, tartalmasesztendő lesz. Palánkai Imrénéa Holdvilág-árok daloskör vezetője, és az egyesület elnöke,

A Pomáz Kulturális ésTámogató Egyesületmagyarországi utazása
2014. szeptember 28–október 4.

A busz vasárnap reggel 5-korindult Oberhausen-Rheinha-usenből Magyarország felé.Az út jól telt, így este 7 körülérkeztünk szentendrei szál-lodánkhoz. Természetesen test-vérvárosunkból, Pomázról egykis küldöttség üdvözölt ben-nünket.Miután meglátogattuk a Lá-zár Lovas-parkot, a gödöllőikastélyt, részt vettünk egybudapesti városnézésen és ha-józáson, elmentünk a Skan-zenbe, valamint tettünk egyegynapos kirándulást Eszter-gomba és Visegrádra, elérkezett a pomázi látogatás.Reggel a pomázi katolikus templom előtt találkoztunk, aholVicsi László polgármester, Striegler Rosemarie és ErdődiFerenc plébános köszöntött. A templom megtekintése utánátmentünk a bölcsődébe, majd egy hosszabb séta után aHétszínvirág Óvodába.Egyesületünk (Kultur- und Fördervere-in Pomáz e. V.) elnö-ke, Claudia Deutsch minden szociális létesítmény megláto-gatásánál átadta az egyesület adományát, amelyet ter-mészetesen szívélyes köszönettel fogadtak. Kis késésselérkeztünk a kastélybeli ebédhez, ahol újra a polgármestervárt minket, és mindannyiunknak átnyújtotta Pomáz városajándékát.Ezt követően a német iskolában találkoztunk. Az oberha-usen-rheinhauseni küldöttséget Minárik Lívia igazgatónő afelújított iskolaudvaron köszöntötte, ahol a gyerekek egyaratási hálaadási ünnepséget mutattak be. Egy kocsikereketterményekkel díszítettek, és ezt kis számokkal kísérték.Megnéztük az új torna- és játékszereket, amelyekhez egye-sületünk is adott támogatást. Később a tornateremben azóvodások és iskolások német dalokkal, előadásokkal és tán-cokkal lelkesítettek, és egy zenekar is játszott. Érdeklődvecsodáltuk az iskolásoknak az aratási hálaadásra készítettmunkáit, és szívesen vettük, hogy megvendégeltek.Busszal mentünk föl a Magyar Várhoz és az Árpád-szo-borhoz, ahonnan csodás kilátás nyílik a városra. A vár „ura”,Herpai Sándor köszöntött bennünket.Érzelmes lezárása volt a napnak, amikor a Találkozás Há-zában (a német házban) magyar barátainkkal találkoztunk.Nagy meglepetés volt Claudia és Wolfgang Deutsch, vala-mint Maria Schwabenland kitüntetése. A Pomázi NémetNemzetiségi Önkormányzat részéről Szlávik Mária elnökadta át nekik a „pomázi németségért” végzett munkájukértjáró kitüntetést. Az oklevelet és a bronz érmet a pomázinémetek érdekeinek támogatásáért végzett kiemelkedő ésönzetlen tevékenységükért kapták.A kitüntetések átvételénél az érintettek szemlátomástmeghatódtak, és megígérték, hogy továbbra is munkálkodnifognak a szociális létesítményekért és Pomáz város lakóiért.Miután mi is átadtuk „illatos ajándékainkat”, nekiláthattunka vacsorának, amelynél a Pomázi Német Nemzetiségi Egye-sület nőtagjai önmagukat is felülmúlták. Pomázi látogatá-sunkat közös énekléssel, búcsúzással és kölcsönös jókíván-ságokkal zártuk, másnap pedig hazautaztunk Oberhausen-Rheinhausenbe.Claudia Deutsch, elnök (Pomáz Kultur- und Förderverein)(Fordította: Babos Gábor)
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Egészségedre!Októberi hírek anémet suliból

Bakancsos kirándulása Mátrába

A Pomázi Mátyás Király Általános Iskola minden tanulóját,a pedagógusokat és a szülőket is megmozgató rendhagyóprogramot szervezett az ÖKO munkacsoport 2014. október10-én, az egészségnap alkalmából. A rajtnál először a leg-kisebbek indultak. Minden elsős kezét egy 8. osztályos fog-ta. A kicsik 2,3 km-t futottak, jelentősebb szintkülönbségnélkül. A bátrabb alsósok és a felsős tanulók egy 4,5 km-esnagy kört tettek meg rendőri biztosítás mellett. Ebben anagy körben benne volt a Tél utca is, ami Pomáz egyik, hanem a legmeredekebb utcája! A kaptató előtt mindenki ka-pott vizet, amivel frissíthette magát. Ezt a futást hangsú-lyozottan nem versenynek hirdették a szervezők, a cél azvolt, hogy mindenki mozogjon és érezze jól magát. Ez tel-jesült is, hiszen a résztvevők boldogan és büszkén érkezteka célba, ahol a távot teljesítőket a víz mellett almával kí-nálták a szervezők. -kn-Október 4-én családi napot tartottunk. A szülők finom gu-lyáslevest főztek, közben az udvaron minden osztály elül-tetett egy fát. Szorgos kezek munkája nyomán a betonhul-ladék sziklakertté változott, új kosárlabdapalánkot kaptak afelsősök. A tornacsarnokban játékos családi sportvetélkedőkfolytak, az udvaron arcfestő műhely működött.Október 6-án akadályversenyen vettek részt a gyerekek.Gránic Judit néni érdekes feladatokat állított össze. Az állo-másokon felidéztük a hősök neveit, az eseményeket. Ke-restük az irodalmi, zenei, művészeti csatlakozási pontokat,hogy a gyerekek jobban átérezzék a történelmi hangulatot.Szülői segítséggel újjáéledt iskolánk internetes rendszere.Így a tanórákon lehetőség nyílik az interaktív módszerekszéleskörű alkalmazására.Tanulóink boldogan vették birtokba új játszóterünket, amiHorváth György és felesége, Andrea jóvoltából újabb ele-mekkel bővült. Mérleghintát, kalózhajót, kerti padokat ésvirágládákat készítettek. A telepítésben segítséget nyújtottaka szülői munkaközösség tagjai, és a diákok. Október 21-én megtartottuk hagyományos papírgyűjtésün-ket. Köszönjük a segítséget a szülőknek, és a lelkes gyere-keknek! Balog Ilona
A Mátyás suli új természetismeret tanára, FehérváriLászló megszervezte az idei első „ottalvós” kirándulásta felsősöknek a XI. kerületi Gárdonyi Géza ÁltalánosIskolával közösen. A jól sikerült hétvégéről írt beszámo-lót Zsíros Luca 5.b osztályos tanuló.„Első nap 1014 métert másztunk a Kékestetőre. Szinte afelhők fölött jártunk. Az osztálytársam az út felénél kime-rült. A szálláson az esti program bátorságpróba volt, ami na-gyon ijesztőre sikerült, mindenki sikítozott. A tábortűznélfinom szalonnát és kolbászt sütöttünk. Az éjszakai szám-háború nagyon tetszett, bár kikaptunk a Gárdonyi sulisoktól.Másnap a finom reggeli után szakadó esőben indultunkbobozni, nagyon jó volt! Függőhídon egy tó felett mentünkát, aztán elindultunk a hegyre és mindenki tiszta sár lett. Demegérte! A finom ebéd után kitartásunk jutalma palacsintavolt. Nagyon jó kirándulás volt, biztos megyek jövőre is!Ajánlom mindenkinek!”

Spar-futás

A Sashegyi iskolában már hagyomány, hogy ősszel és ta-vasszal nevezünk a Spar-futásra illetve a Vivicittá-ra.Ez most sem volt másként.2014. október 11-én összesen 98 nevező vágott neki a kü-lönböző távoknak, ebből öten a 7 km-es távon, hárman acsaládi futáson, 90 nevező pedig a 2,7 km-en indult.Gyerekek és szülők egyaránt jól érezték magukat ezen a ren-dezvényen.Ági néni és a magam nevében köszönöm minden nevezőneka részvételt! Bíró Krisztina
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KÉPRIPORT

Emlékezés 1956.október 23-ára
Az ötvennyolc esztendővel ezelőtti forradalomra és sza-badságharcra emlékeztek Pomáz polgárai október 23-ántíz órakor az 1956-os emlékműnél. A hagyományoknakmegfelelően itt adta át Vicsi László polgármester és KósaAnikó alpolgármester a Pomázért kitüntető címet Palán-kai Imrénének a Holdvilág-árok Országjáró és KulturálisEgyesület elnökének évek óta végzett áldozatos, önzetlenmunkája elismeréseként, valamint a Pomázi polgárőrségnevében Verebes Istvánnénak a polgárőrök által a  po-mázi lakosság, az állampolgárok javainak védelme, a biz-tonság fenntartása érdekében végzett színvonalas, áldo-zatos tevékenységéért.Az ünnepi beszédet Erdődi Ferenc plébániai kormányzómondta . Vass Albert versét Rékassy Károly szavalta el ésfellépett a Psalmus Kórus is.Ezt követően a városháza parkjában lévő hősi em-lékműnél került sor koszorúzásra, majd az Új temetőbenKatona Sándor, Rudas Sándor, Bánóczi Fülöp János, arégi temetőben Cserbakői Endre, Mészáros György ésFarkas Zoltán, a szerb temetőben pedig Szutter Jánossírjánál emlékeztek ’56 hőseire.
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KÖZÉLET

Akik 1945 és 1990 között jártak is-kolába azt tanulták és tanítottáknekik, hogy az 1917-es Nagy OktóberiSzocialista forradalom a korszak leg-fontosabb eseménye volt nemcsakOroszország, hanem a világ proleta-riátusa számára is. Az összes addigitársadalmat meghaladó, új, igazsá-gosabb, gazdagabb, életünket jobbrafordító idő kezdete. Minden tudósítás-ban a bolsevikok által vezetett lelkestömegek jelentek meg, akik elsöpör-ték a cárizmust, a Kerenszkij kor-mányt, megteremtették a békét, köz-tulajdonba vették a gyárakat, a föl-deket. Kihagyhatatlan volt az Auróra,boldog arcú százezrek köszöntöttékTrockijt, Lenint, Kamenyevet, Zinov-jevet és a többieket. Mint olvasnifogjuk, akkor Sztálint még nem.Dübörgött Lenin jelszava, „Semmitámogatást az Ideiglenes Kormány-nak, minden hatalmat a szovjetek-nek!” Ebben a szellemben ünnepeltüka hősöket csaknem fél évszázadig.Most pedig csodálkozunk, amikor Pu-tyin kijelenti: „A bolsevikok nemzet-árulók voltak.” Az Orosz SzövetségiLevéltárak moszkvai kiállításánakmegnyitóján Szergely Mironyenkoigazgató ezt mondta: „Az Auróra cirkálóágyúi nem adtak jelt a felkelésre, a TéliPalotát nem ostromolták meg, hanema frontról szökött és a bolsevikok általfelfegyverzett katonák konflisokraszerelt golyószórókkal lövöldözvetöbb civilt megöltek, a Téli Palota ol-dalkapuin bementek s az ott találtIdeiglenes Kormány néhány tagjátletartóztatták. (Kerenszkij miniszter-elnök néhány órával azelőtt távozott.)Az események irányítója Trockij volt.Lenint már hazautaztatták a németek asvájci száműzetéséből, de még a hát-térben maradt. Hazautaztatták? Bi-zony, mert a németek legfőbb céljamindig a kétfrontos háború elkerülésevolt. A vezérkarnak 1917 őszén lét-kérdés volt az egyfrontos háború visz-szaállítása. Ludendorff miután meg-egyezett Leninnel, Németországon át,Finnország felé zárt vasúti vagonbanOroszországba küldi, azzal a céllal,hogy álljon élére a már kitört zavargá-soknak, s hatalomra jutása után kössemeg a békét Németországgal. Ennek aténynek ma már könyvtárnyi irodalmavan, itt csak néhányat idézünk.Balla Antal „A legújabb kor világtör-ténete című 1932-ben kiadott mun-kájában leírja, hogy Lenin Ludendorffvezérkari főnök segítségével jutotthaza Oroszországba. Dolmányos Ist-ván az 1979-ben megjelent, „RagyogóOktóber” című munkájából egy sor„Lenin a német hatóságok engedélyé-vel Németországon át, utazott Orosz-

országba. Idézet Szolzsenyicin „Gulágszigetcsoport” című regényéből: „Le-nin a forradalom győzelme után azorosz egyházakból begyűjtött kegytár-gyakat Németországnak ajándékoztagazdaságának segélyezésére.” BrunoBrehm „Ez lett a vége” című művébenleírja, hogy a cárné, amikor a családjáta kivégzésre kísérték, azt gondolva,hogy II. Miklóst az orosz-német bé-keszerződés aláírására akarják bírni,így szólt: „Niki, attól félek, hogy me-gint Moszkvába akarnak vinni ben-nünket, … hogy a békeszerződéstaláírd. És ezt nem szabad megtenned!A németek maguk szabadították orszá-gunkra ezeket az embereket.” (A bolse-vikokra céloz.) Neubauer Pál a „Miközöm hozzá?” című munkájávalemlékeztet Lenin utazására. „SzentOroszország brávót tombolt, amikor eza gyalázatos fenegyerek a korgógyomorról szóló bullával a kezébenkiugrott a leónozott vasúti kocsiból,ebből a történelmi nevezetességű mar-haszállítóból, amelyet a német vezér-kar lepecsételt.” Azt azonban a tényekmiatt meg kell jegyezni, hogy Leninmegtartotta a német vezérkari főnök-nek tett ígéretét. A leghűbb, és legköz-vetlenebb munkatársai ellenkezésétleküzdve aláírta a Breszt-Litovszkibékeszerződést. Más kérdés, hogyNémetország már egy fronton semtudott győzni.Az októberi forradalom meghamisítá-sának része Sztálin szerepének meg-rajzolása. Aribusev festőművész az1917-es gyűlésekről rendszeresen ké-szített rajzokat, festményeket. Ezeken

szerepelnek a később világhírűvé váltbolsevik vezetők. De Sztálin sehol.Ám a 12 évvel később, 1939-ben kiál-lított műveken Sztálin áll a központ-ban, 1917-es dátummal. Így teremtő-dik a mítosz, az erőviszonyok változá-sa szerint.A forradalom igazi történetének az isrésze, hogy a bolsevikok taktikusanelhallgatták a valódi céljaikat. Az elsőkongresszusokon még az eszerek ésmensevikek voltak többségben. Akkormég koalícióról beszéltek. Mintha aKerenszkij kormány demokratikusvívmányait, az alkotmányozó nem-zetgyűlést, a többpártrendszert, a szó-lás, sajtó és vallásszabadságot akarnákfolytatni. Amikor többségre vergődtekezek helyett a proletárdiktatúra lett afontos.A hatalom megragadásához szerencsesem árt. 1917 őszére a fronton a had-sereg szétesett, a katonák szökdöstek,az éhínség szedte az áldozatait.Ilyenkor a demagógiának nyílik terep.Mégis, néha apróságok tehetik tönkrea győzelmet. Amikor például a katonákbeszivárogtak a Téli palotába, a pin-céiben rengeteg jó bort találtak. Úgylerészegedtek, hogy új egységekkelkellett őket leváltani. Amikor ezek isberúgtak, a bolsevik vezérkar az összesbort a tengerbe öntette.Mindezek ellenére Magyarországonmég hatnak az álszent mesék a dicső-séges októberről. Pedig csak egy ki-sebbség katonai puccsa volt, szeren-csés történelmi körülmények között.
Vicsotka Mihály

Majdnem a bor győzött
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KÖZÉLET
Isten éltesse sokáig!

Gyermekeink védelmében

Melzer Géza, a 300 éves magyaror-szági német kisebbségi kultúrahűséges őrzője. Melzer Géza a„Pomázer He-imatverein” elnöke.Pomáz város Díszpolgára, a PomáziNémet Nemzetiségi Önkormányzat„Pomázi Németségért” Grotta díjjalkitüntetettje. Melzer Géza most 80éves.Bizony, Melzer Géza október 29-énünnepelte születésnapját jó egészség-ben. Az ünnepelt  Pomázon született.Sorsát jelentősen befolyásolták amásodik világháború zűrzavarai.Szülei elmenekültek ugyan a szovjethadsereg betörése idején, de későbbiPomázra való visszatérésük miatt nemtudták elkerülni, hogy 1946-bankiűzessenek hazájukból. A Bruchsalmelletti Wingolsheim-ban találták megúj otthonukat. Iskolái befejezése után apék és cukrászipari szakmát tanulta kiés technikusként dolgozott nyugdíjbameneteléig. 1956-ban házasságot kö-tött Luise Kamuffal.Feleségével, fiával és leányával, ötunokájával, továbbá számos rokonávalés barátjával ünnepli ezt a büszkejubileumot.Magyarországi kötődését egész életesorán nem számolta fel. Számos sze-mélyes kapcsolat és látogatás tartottaelevenen életének ezt a tartalmát.Jelentős érdeklődési területe az általa

szenvedélyesen űzött bélyeggyűjtésmellett, a magyarországi német szo-kások megőrzése és az emberi kapcso-latok ápolása a régi hazával.Hasonló érdeklődésű honfitársaival,különösen Plank Antal barátjával,együtt komoly fáradsággal gyűjtötte akorábbi gazdasági és háztartási élet,valamint a vallási és kulturális életértékes tárgyait. Ez vezetett a PomázerHeimatstube (Pomázi múzeum) meg-nyitásához 1984-ben Sinsheim-Wal-dangellochban. Ennek a fenntartásáraés állandó gondozására alapították1985-ben a Pomázer Heimatvereint.Ünnepeltünk nem csupán egyike voltaz alapító tagoknak, hanem 24 évigpénztárosa és 2009 óta elnöke azegyesületnek.A Pomázer Heimatverein kereken 30éves története során sok mindent elért.Számos népes delegáció kölcsönöslátogatása történt meg (24). Megjelenta „Pomázi templomok” gazdagonillusztrált kötete, amely széles érdek-lődést keltett.A pomázi németek életében is soknyomát hagyta tevékenysége. Ott ismegalapítottak egy Német KulturálisEgyesületet, melynek szorgalmazásáraemlékművet állítottak a Pomáz Város-háza kertjében a háború áldozatainakemlékére, a katolikus templom kert-jében Mária kápolnát avattak és meg-

újították a német út menti keresztet.2001-ben Pomáz Város a régi hazaérdekében végzett szolgálataiért dísz-polgári kitüntetését adományozta.Ez év májusában a Pomázi NémetNemzetiségi Önkormányzat „PomáziNémetségért” Grotta-díjjal, (emléké-rem és elismerő oklevél) jutalmazta avégzett áldásos tevékenységét. Lakóhelye Bad-Schönborn és a délmagyarországi KISKUNMAJSA kö-zötti partnervárosi szerződés is az őközreműködésével valósult meg.A Pomazer Heimatverein szívélyesengratulál elnökének ezen ünnepnapalkalmából és minden jót kíván neki, jóegészséget és az Isten áldását. Re-méljük, hogy még sok évig rendelkezikazzal az erővel, amely szükséges ah-hoz, hogy az egyesület és a régi hazajavára tevékenykedjen.
Tagscherer KárolyWaldangelloch / Németország   

Melzer Gézának Pomáz Város Önkor-mányzata, a Pomázi Német nemzetisé-gi Önkormányzat, a Pomázi NémetNemzetiségi Kulturális Egyesület, apomázi rokonai, barátai, ismerősei 80éves születésnapja alkalmából tartal-mas, szeretet teljes életet és jó egész-séget kívánnak! Isten éltessen sokáig!

Botos Adrienn rendőr zászlós vagyok.A rendőri szakképesítésem megszerzé-sét követően, 2006-ban a SzentendreiRendőrkapitányságon kezdtem dol-gozni. Pályám járőri beosztásbanindult a Visegrádi Rendőrőrsön, majd2010 februárjában a Vizsgálati Osz-tályon helyezkedtem el. 2014. augusz-

tusától a Bűnügyi osztály, Bűnügyi-Technikai Alosztály állományába ke-rültem, ahol szemlebizottság vezető-ként a bűnügyi technikus mellettláttam el szolgálatot, valamint bűn-megelőzési feladatokat láttam el, ésezzel kapcsolatosan előadásokat is tar-tottam gyermekek, fiatalkorúak, és

felnőtt személyek részére.2014. októberében lehetőséget kaptamarra, hogy a Közrendvédelmi Osztá-lyon szolgálatparancsnoki beosztásbanbizonyíthassak, így jelenleg ebben abeosztásban dolgozom. „A szülők és családok a rendőrségkiemelt partnerei a kábítószer-bűnözésmegelőzésében„ elnevezésű programkapcsolattartójaként, az általános- ésközépiskolákban tanuló gyermekekcsaládja számára igyekszem segítségetnyújtani, akár szülői értekezleten, defogadóórán, telefonon vagy elektroni-kus levélben, kizárólag a kábítószerrelkapcsolatos büntető igazságszolgálta-tást érintő kérdésekben.Az alábbi elérhetőségeken, illetve fo-gadóórán kereshetnek kérdéseikkel atisztelt szülők: Telefonszám: 0626/502-400E-mail cím:szentendrerk@pest.police.hu, drogpre-vencio.szentendrerk@pest.police.huFogadóóra helye, ideje: SzentendreiRendőrkapitányság, 2000 Szentendre,Dózsa György u. 6/a. 6. számú iroda.Minden hónap első hétfői napja 18 óra00 perc és 19 óra 00 perc közötti idő-ben. Telefonos ügyelet: Minden hónap elsőhétfői napja 19 óra 00 perc és 20 óra 00perc közötti időben, valamint mindenhónap harmadik hétfői napja 19 óra 00perc és 20 óra 00 perc közötti időben.
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- Én nagyon sokat köszönhetek a régi pomázi egyesületnek.Amikor abbahagytam a labdarúgást, s edző lettem, arra gon-doltam, hogy vissza kellene adnom valamit a nevelő egye-sületemnek és a szülővárosomnak. 2004-ben úgy döntöttünkHalmai Gáborral és Petroff Miklóssal, hogy megalakítjuk afocisulit. A Városi ICO Egyesülettel, Juhár Tamás elnökkelmegosztottuk a munkát. Mi foglalkozunk a gyerekekkel 7-14 éves korig, ők a 15 és 21 éves korosztállyal, a felnőt-tekkel, és az idősebbekkel. Kevés olyan megyei csapat vanaz országban, ahol a hétévesektől a veteránokig kergetik alabdát játékosok.
Az elhangzottakat Halmai Gábor a foci suli elnöke egészítiki számokkal.
- Hetente két-háromszáz gyerek jár edzésekre a szülők,nagyszülők társaságában. 150-en vannak a leigazoltak.Minden korosztállyal pedagógiai képesítéssel rendelkezőedzők foglalkoznak. Az U 14-esek a budapesti baj-nokságban játszanak. Őket már figyelik a nagy csapatok.Akik tehetségesek, azokat elengedjük. Akik amatőr szintenakarnak maradni, erősítik a pomáziakat, vagy kisebb együt-teseket.
- Fejtörést okozhat ennyi csapat felszerelése, utaztatása…
- Gyakran a nagyobbaktól öröklik a szerelést a kisebbek -mondja Egervári Sándor. Arra törekszünk, hogy focisuli,

vagy Pomázi Városi ICO mezben játsszanak, nem a Mes-siében vagy Ronaldóéban. Ezt közösségformáló erőnektartjuk. Minden gyereknek biztosítjuk a felszerelést. Akirendszeresen jár edzésre, leigazoljuk. Elértük, hogy a szűkterületre szorult pályánk a társadalmi élet jelentős szín-helyévé vált.
- Az tény, hogy a város az évszázad alatt „körbenőtte” de arégiből semmi sem maradt. Új kapuk, kerítések, műfű, vil-lanyvilágítás, körben labdafogók, vízelvezetés és sorolhat-nám...
- Nekünk a labdarúgó múltunkból adódóan ma is jók a kap-csolataink. Rengeteget segít a Társasági adótörvény (TAO),amely megengedi, hogy a nyereséges cégek a társasági adó-juk 70 százalékáig adhatják a pénzt az öt látványsportág

valamelyik egyesületének. Mi pedig minden évben végigjár-juk az általunk ismert vállalkozásokat, s meggyőzzük őket,az utánpótlás-nevelés fontosságára. Kiemelném az ICO Zrt-t,amelyik minden évben komoly összeggel támogat bennün-ket. De sok esetben hosszú hetek egyeztetésére volt szükség,hogy a működtetés számára illetve az infrastruktúra fejlesz-tésére össze tudjuk gyűjteni az anyagi forrásokat.
- Milyen fejlesztések maradtak még el?
- A mostani nagypálya mellé szeretnénk egy 80 x 50-esfüvest és két 24 x 12-es ún. „dühöngőt.” A klubház nyí-lászáróit kicseréltük, az öltözőket felújítottuk, most az újkazán beállítására szereztünk pénzt. Maradt a tető felújításaés a homlokzat szigetelése. Az utóbbira nyertünk pályá-zaton, de az önerőt itt is nekünk kell biztosítani. Az önkor-mányzat az eddigi összes beruházáshoz, működéshezszükséges önerő előteremtéséhez 8 millió Ft-tal járult hozzá,ami az eddigi beruházásaink költségeinek 4%-át biztosította
- Mennyire nyitott a létesítmény a gyerekeknek és a fel-nőtteknek?
- Az iskoláknak felajánlottuk, hogy délelőtt ingyen hasz-nálhatják az öltözőket és a pályákat. Megjegyzem, hogynekünk a téli hónapokban fizetni kellett a tornatermekért, haa főként odajáró gyerekeknek edzést tartottunk (ezen sze-retnénk változtatni). A kocogóknak most nem tudunk kaputnyitni, mert a műfűre „gyalogutat” járni nem szabad, és asáros cipő is tönkretenné. A jövőre épülő pályát azonbanszeretnénk körbevetetni úgynevezett „kocogóval,” mert va-lóban nagy szükség lenne rá. Ehhez azonban kérni fogjuk azönkormányzat anyagi támogatását. Valóban fenntarthatat-lan, hogy az emberek rossz földutakon, forgalmas aszfalton,kóbor kutyáktól fenyegetetten próbálnak sportolni egy 17ezer lakosú városban. Azt azonban hangsúlyozom, hogy azáltalunk nyert pályázati pénzekből futópályát nem szabadépíteni!
- Végezetül kíváncsi volnék arra, hogy folytatja-e az edzőipályafutását?
- Ajánlataim voltak ebben az évben belföldről és külföldrőlegyaránt, de ezidáig a döntés nem született meg. Ezért többidőm jut a pomázi futball jobbítására. Vicsotka

Mi másról szólhatna a beszélgetés két labdarúgóval, Egervári Sándorral volt szövetségi kapitánnyal és Halmai
Gáborral, mint a nevüket viselő focisuliról. A pomázi gyerekek sportolási lehetőségeiről, a tehetségesek útjának
egyengetéséről, az egészséges életmód jelentőségéről. Aki ismeri településünk labdarúgó múltját tudja, hogy van
egy 102 éves egyesületünk, amelyik több mint egy évszázadig hírhedten rossz minőségű pályáról néhány tucat ember
áldozatkészségéből válogatottakat, neves futballisták sorát adta az országnak. Aztán 10 éve megalakult a Pomázi
Egervári-Halmai Focisuli SE, s fokozatosan megváltozott minden. Egervári Sándor tiszteletbeli elnök emlékezik.

Két egyesület egy célért
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SPORT ÉS SZABADIDő
Őszi lapeső a pályán

Grundfoci a műfüvön
23 település 179 labdarúgó palántája csapott össze október31-én a Pest megyei Labdarúgó Szövetség által másodikalkalommal megrendezett „Grund Road Show”-n. A pomáziműfüves pályán 12 kispályát alakítottak ki a rendezők. Illuszt-ris vendégek emelték az esemény rangját. Itt volt DunaiAntal 31-szeres válogatott olimpiai bajnok magyar bajnok,gólkirály, Egervári Sándor volt szövetségi kapitány, PintérSándor, válogatott labdarúgó, aki elmondhatja magáról,hogy játszott világbajnokságon. De képviseltették magukata közelmúlt olyan válogatott hírességei is, mint Juhár Ta-más, Schindler Szabolcs, Halmai Gábor, Telek András. Ésnemcsak mezőnyjátékosok szerepeltek, de két kapus is: a75-szörös strandlabdarúgó válogatott Szűcs László és aHonvéd jelenlegi hálóőre, Kemenes Szabolcs. Mindenpályára jutott egy-egy „híresség”, akik bekapcsolódtak akicsik játékába. Nem csak a közeli települések fiataljai jöt-tek el, hanem a megye távolabbi pontjain lakók is: Mo-norról, Ecserről vagy épp Maglódról. A pomázi srácok büsz-kék lehettek az új pályára, a megszépült sporttelepre és arra,hogy ennyi kortársuk eljött és jól érezhette magát alabdarúgást szerető, lelkes felnőtt sporttársak társaságában.(forrás és fotók: www.plmsz.hu)

Sikerrel kezdte az októbert a PomázICO SE felnőtt labdarúgó csapata.Mondhatnánk azt is, hogy a szep-temberi jó teljesítményt folytatták afiúk. Sajnos a Leányfalu ellen nemsikerült a pontszerzés és Gödön akárnyerhettünk is volna, de a mi lettvolna ha… gondolatkísérletek he-lyett megelégedhetünk a ténnyel: agárda ha nem is dobogós, de ott vana tabella legfelső harmadában.Szeptember utolsó hétvégéjén a Bu-dakalász volt az ellenfél. A pomázilakos, Pintér Sándor által dirigáltszomszédok ezúttal nem tudtak győz-ni. Igaz az első félidőben még vezettekegy-nullra, de Varga Péter a 93. perc-ben - ahogy mondani szokták - a sírbólhozta vissza az egy pontot.  A nyolcadik fordulóban a Sziget-gyöngye SE ellen hazai pályán 6:2-renyertünk. Góljainkat Léhi Dávid,Sergő Márton(2), Bencze Zsolt(2) ésGyurkovics Ádám szerezték. Németi

Csaba játékvezető kilenc sárga lapotosztott ki ezen a mérkőzésen, ebbőlnégy a pomáziaknak jutott.Az ICO SE egyre magabiztosabb me-

netelését a bajnokságban másodikhelyen álló Leányfalu szakította megegy-nullra legyőzve csapatunkat. Ez-úttal is hullott a sárga lap (7) a pomázi-aknak megint négyet sikerült meg-szerezni.A Göd elleni parázs hangulatú ta-lálkozón az ellenfél játékosai hat sárgalapot kaptak, míg a pomáziak csakegyet. Sajnos a 41. percben SashegyiDávidot Pálinkás István játékvezetőkiállította így a második félidőt ember-hátrányban küzdötték végig a pomázi-ak. Ennek ellenére nem adta fel a csa-pat és végül nagy csatában 3:3-as dön-tetlent ért el.Október utolsó hétvégéjén szabadna-pos volt csapatunk. Így a 11. fordulóután a Pomáz ICO SE a Pest megyeilabdarúgó bajnokság második osztá-lyának nyugati csoportjában a hatodikhelyen állt 10 mérkőzésből szerzett 16pontjával. Varga Péter pontot mentettBudakalászon



MOZAIK

Pomázi Polgár   15

Hév állomás: mindennapos harc a szeméttel

Még nincs hó, jég, mégis az autósoknak mintha nemlenne elég az úttest széltében-hosszában. Különösenazoknak, akik versenypályának tekintik a közutakat. Adobogókő felé vezető út különösen csábító az önjelöltbajnokoknak. Mit számít az, hogy esetleg mások életét,járművét is veszélyeztetik.  A tűzoltók már nem csodálkoznak, ha a fent említett útsza-kaszra hívják őket. Hol egy rendszám nélküli, versenyzésreátalakított Suzuki áll fejtetőn az erdőben (a vezetője perszeárkon-bokron túl). Hol a csobánkai katonai Bázisnál lévőkanyarhoz, ahol két személygépkocsi frontálisan ütközött.És ha már ennél a kanyarnál tartunk. Októberben egy ToyotaYaris vezetője sem tudta bevenni, szintén fejtetőn landoltszerencsére sofőr és utas is megúszta. Jellemző, hogy a sokbaleset miatt, tréfás kedvű arra közlekedők egy nagy táblárafelírták: Vigyázz Pista, kanyar!  

De kanyar nélkül sem könnyű egyeseknek az úton maradás.Október 18-án a Vincellér utcában egy Suzuki Ignis vezetőjehajtott neki egy villanyoszlopnak olyan sebességgel, hogy apomázi önkéntes tűzoltók csak feszítővágó segítségéveltudták kiszabadítani autója roncsai közül. A sérültet men-tőhelikopter szállította kórházba. Suzuki járt szerencsétlenül az Álmos utca és Huszár utcakereszteződésében, amikor szabályosan közlekedve neki-hajtottak. A kocsiban ülő két személy szerencsére csak köny-nyebb sérüléseket szenvedett.Még nincs itt az igazi tél. Szakemberek figyelmeztetnek rámennyire fontos járművünk műszaki állapota és az, hogymindig körültekintően, az út és látási viszonyoknak meg-felelően vezessünk. És ha valakinek ez nem lenne elégajánljuk szíves figyelmébe képeinket.(forrás:www.tuzoltosag-pomaz.hu)

Úgy tűnik, hogy már nemcsak az utasok egy erősen elíté-lendő része, hanem a tulajdonos BKV által megbízott vál-lalkozó sem vigyáz arra a rendre, amit az önkormányzatközmunkásai igyekeznek megóvni nap mint nap. Előfordultugyanis, hogy dicséretes módon a bokrokat, fákat meg-nyesték ugyan, de kevésbé dicsérendően a zöldhulladékot ajárdán és a füvön hagyták. Nem is akármennyit: a város többmint 16 köbméternyit szállítatott el saját költségén, hogy azáltala kialakított egyre javuló összképet megőrizze. 

Szeptember 19-én, pénteken reggel került megrendezésreiskolánkban az Autó-mentes világnap. Már a hét elejétőlnagy lázban volt a 8. b osztály összes tagja és jómagam is.Hála tanulóink szüleinek, sikerült sok-sok ajándéktollat ösz-szegyűjtenünk, amit a gyalogosan, kerékpárral és tömeg-közlekedési eszközökkel érkezőknek szántunk. A hét kö-zepén kitettük az autómentes plakátunkat, remélve, hogymindenki elolvassa és fontolóra veszi a péntek reggeli is-kolába érkezés környezetbarát lehetőségeit. Gondoltunk aziskolába autóval érkező tanulókra is. Nekik egy-egy citrom-szeletet adtunk. A diákok és a legtöbb szülő jó szívvelfogadta ezt a finom rosszallást bár volt olyan is, aki kevésbéértékelte ezt az ironikus jelzést. Mindent egybevéve úgyérezzük: sikerült felhívnunk a figyelmet erre a napra, s acélunk ez volt. Sok apró „jótettel” tehetünk Földünk állapo-tának megőrzéséért a „GONDOLKODJ GLOBÁLISAN,CSELEKEDJ LOKÁLISAN” mottó jegyében.  Bruckerné Mikula Ildikó Mátyás király általános iskola8.b osztályfőnök

2014. évi városnapkicsit másképp!

Balesetek

Tollal és citrommal ajobb levegőért

Ebben az évben a Mátyás iskolát a városnapon a 4. c szülőiközössége és tanulói képviselték. Már az első megbeszé-lésen megállapodtunk abban, hogy mi ezt kicsit másképpfogjuk csinálni. A hagyományos főzés mellett meghirdettüka "JÁTÉKOT EGY RAJZÉRT!" akciónkat is, mely  szerint,aki szép képet készít az általunk adott használaton kívüliCD-re, választhat egy játékot. Gyönyörű munkák születtek, agyermekek imádták, és a kilátogató felnőttektől is sok elis-merést kaptunk, hogy ilyen jó ötlettel álltunk elő. Az elké-szült alkotásokkal az iskola karácsonyfáját szeretnénkfeldíszíteni. Természetesen a bográcsunk is tele volt. Stí-lusosan "Mátyás király lecsóját" főztük. Ez egy pörköltalapra készített lecsó, gombával és házi fűszerekkel. Olyanjól sikerült, hogy kategóriájában elhozta a II. helyért járódíjat. A sátrunk körül folyamatosan voltak, és mindenkimosolyra fakadt a sok jókedvű ember láttán. Mi is igazán jóléreztük magunkat, és reméljük az iskolánkról is jó véleményalakult ki! A nap végére a kondérunk is kiürült, és mi iselfáradtunk, de egy igazán kellemes élménnyel lettünk gaz-dagabbak. Kapornai Tímea
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NYÍLT TÉR

Újszülött babáink:
- Spekner Liza 2014. 09. 18.- Bujna Olivér 2014. 09. 18.- Kozma Panni 2014. 09. 19.- Varga Imre Dzsulió 2014. 09. 20.- Marton Csilla 2014. 09. 21.- Suták Szabina Teréz 2014. 09. 21.- Bagoly Ildikó 2014. 10. 03.- Marton Zita 2014. 10. 03.- Both Orsolya 2014. 10. 05.- Balázs István 2014. 10. 06.- Farkas Kinga 2014. 10. 08.- Ollé Zorka 2014. 10. 11.- Barta Alexander 2014. 10. 13.

Városunk újszülött lakóit köszöntjük itt lapunk hasábjain is megosztvaa szülők, hozzátartozók boldogságát. Hiszen az öröm valóban mindan-nyiunké. Kedves nagyon-nagyon ifjú pomázi polgárok! Boldog, hosszúéletet kívánunk!                    

Tisztelt Szerkesztőség!Szeretném két kis véden-cünket az olvasók figyel-mébe ajánlani.

Bella2 év körüli gyönyörű,ivartalanított, oltott, chi-pes staffordshire keverékszuka. Ő egy nagyonokos, örökmozgó kislány,egy igazi energiabomba.Lehetőleg sportos gazditkeresünk számára, aki kitudja fárasztani. Egyedülikutyának ajánljuk, kertesházba.

Boldog3 év körüli szálkás szőrű tacskó keverék fiúcska. Ő is oltott,chipes. Szófogadó, nagyon kedves, bújós, de jó jelzőkutya.Testvérével, Napossal került be hozzánk, amikor meghalt agazdijuk.
További információk: 20/424-9808. www.pomazikutyak.hu

Lohonya Szilvia

GólyahírekGólyahírek

Fogadj örökbe!

Figyelem!
Értesítjük Pomáz Város Lakosságát,hogy a KEOP-5.5.0.-A-12-2013-0500 pályázatalapján folyó kivitelezési munkálatokmiatt a Pomázi Művelődési Ház ésKönyvtár előreláthatólag 2014. november 30-ig zárva tart.

A munkálatok elhúzódása miattiesetleges változásról Pomáz Város honlapján(www.pomaz.hu) rendszeresen tájékoztatjuk önöket.
A szombati termelői piac továbbra isműködik.

Köszönjük szíves megértésüket éstürelmüket! 

A Pomáz TV felhívása
Felhívjuk azoknak a pomázi lakosoknak a figyelmét,akik nem látják a POMÁZ TV adásait, mert parabolaantennán keresztül televízióznak, vagy a Kábelszolgál-tatótól olyan csomagot rendeltek, melyben nincs bennea Pomáz TV, hogy adásainkat a világhálón (internet) ismegtekinthetik.
Elérési lehetőség:1. kapcsolódjon fel  a világhálóra2. lépjen be a Google-be3 írja be a keresőbe  Pomáz TVés a feljövő oldalon klikkeljen rá a Pomáz TV-re, majd amegnyíló oldalon az adások menürevagy:1. kapcsolódjon fel a világhálóra2. a keresőbe írja be  www.pomaztv.hu  és máris megnyílika Pomáz TV oldala. Ott klikkeljen az adások menüre.
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Görög katolikus
liturgiát 

tartunk minden 
vasárnap 9.00-kor 
a Szent Miklós 
kápolnában.
Cím: Pomáz, 

Szent Miklós tér 1.
Minden érdeklõdõt 
szeretettel várunk!
Mosolygó Péter

görög katolikus lelkész

Római katolikus miserend
Vasárnap8:00: Pomáz - templom9:30  Pomáz - templom(bábos mise gyerekeknek)11:00: Pomáz - Szent. Miklóskápolna (Karitász Ház) - TamásGábor ferences atya(11:00 Csobánka, templom -Erdődi Frenc atya)18:00: Pomáz - templomHétköznapHétfő, Csütörtök: 7:00Kedd, Péntek: 18:00Szombat: 18:00 (vasárnapielőesti mise)Erdődi Ferenc atya

A református
gyülekezet állandó

alkalmai:

Hét fõ: 9.30 baba-mama kör
(a hónap elsõ és harmadik hétfõjén)
17.00 ima óra (pá ratlan he te ken)
18.00 ének ka ri pró ba
Kedd: 18.00 kék ke reszt 
Szer da: 18.00 bib lia óra
Pén tek: 19.00 if j. bib lia óra 
Va sár nap: 10.30 is ten tisz te let, 
10.30 gyer mek is ten tisz te let

Nyilas ZoltánReformátus tiszteletesLelkészi Hivatal:2013 Pomáz, Hõsök tere 1.pomaz-csobanka@reformatus.huTel: 26/325-297

Evan gé li kus 
is ten tisz te let
Ide je: min den hó nap 
1. és 3. va sár nap ján 

8.30-tól,
he lye: re for má tus 
gyü le ke ze ti te rem 

(Pomáz, Hõ sök te re 1.),
lel kész: 

Horváth-Hegyi Oli vér 
(Szent end re, Bük kös part 2.)

Tel.: +36-20-824-2789 
E-mail: oliv er.hor vath-

h e gy i@ luther an.hu

Víz, gáz, fûtés rendszerek 
szerelése, javítása 

és tervezése húszéves 
gyakorlattal, garanciával.
Tel.: 06/30-242-4928

Német   Német   NémetHa szükséged van egy nagytapasztalatú, eredményesen éslelkiismeretesen oktató tanárnősegítségére, nálam jó helyen jársz!Pomáz, Huszár utcaTel.: 20 232 87 33Német   Német   Német

REDŐNYÖK(Alumínium, fa, műanyag)Szalagfüggönyök, harmonikaajtók,napellenzők, szunyoghálók, fixesés mozgatható kivitelbenreluxa, roletták, gurtnicserék,javításokEGÉSZ NAPTel: 06-30-987-1237

Tetőfedő-bádogos-ács
munkák, valamint lapos

tetők szigetelése
Tel.: 06-70-578-1468

e-mail:badogosbela@freemail.hu

Bojler szervízHajdu és olasz villanyboj-lerek vízkőteleíntése, fel-újítása, javítása, cseréje  Ingyenes állapotfelméréssel  Tel.:06-30-708-6052

VILLANY-SZERELÉS
Családi ház, iroda villamosés gyengeáramúkivitelezése, átalakítása, (villanyboyler javítás, biz-tosítótáblák, kapcsolók,csatlakozók cseréje)gyorsan.- Kedvező áron -Tel: 06-26-326-872, 06-20-971-0471

ANGOL–NÉMET–
FRANCIA–SPANYOL

Nyelvoktatás,
felkészítés, alap-,
közép- és felsõfokú
állami nyelvvizsgára.

Egyéni oktatás 
12 éves kortól.
2013 Pomáz, 
Klapka u. 3.
26-326-733, 
70/943-1425 
Hencz Géza

MATEMATIKA,FIZIKA, LATINtanítás, felkészítésemeltszintû érettségire.
Hencz Géza 26-326-733,

70/943-1425

István
Király

Gyógyszertár

Cím: 2013 Pomáz,
Kossuth u. 21/a.

Telefon: 26-325-462
Nyitva tartás: 

Hétfõn és csütörtökön: 7–19-ig
Kedden, szerdán és 
pénteken: 7–18-ig.
Szombaton: 8–13-ig.

————
November23-án 16.00–20.00-igVörösmarty30-án 16.00–20.00-igIstván KirályDecember7-én 16.00–20.00-igKõhegy14-én 16.00–20.00-igViktória21-én 16.00–20.00-igVörösmarty24, 25, 26-án 8.00–20.00-igIstván Király

A gyógyszertárak vasárnapi és
ünnepi ügyeleteSzökõ cukrászda

Pomáz, Ady Endre u. 4.
Nyitva tartás: 10–18 óráig
Telefon: 06-26-325-954
Kossuth Lajos u. 3.

Nyitva tartás: 9–17 óráig
Hétfõ szünnap!

Helyben készített édes és sós sütemények, torták, 
kávé és üdítõ kapható.

Tortára ehetõ fényképdíszítést készítünk.
Esküvõre, rendezvényekre rendelést felveszünk, 

a rendelést házhoz szállítjuk.
Kisebb rendelést telefonon is elfogadunk.

Kukoricán neveltvágni való csirkekapható!
Nyitva: 

Hétfőtől -Péntekig 
8.00-16.00-ig
Szombaton: 
8.00-12.00-ig
Cím: Pomáz, 

Bethlen Gábor u. 1/a
Tel.: 06-26-325-869
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Pomázi Polgár hirdetési tarifák
Méret                       nettó               +áfa                    bruttó                színes 1/1   (21x29,7 cm) 39.900 10.770 50.670 60.8101/2   (17x12 cm) 19.800 5.350 25.150 30.1751/4   (8x12 cm) 10.000 2.700 12.700 15.2401/8   (8x6 cm) 5.500 1.485 6.985                   8.380                    1/16 (4x6 cm)              3.000              810                     3810                    4.5701/32 (4x3 cm) 1.500 405 1.905 2.290

Példányszám: 5500 db, formátum: A4, oldalszám: 20 oldal, ebből 1 fekete-fehér, a többi színesterjesztés: Postaládákba, elérhetőségek:e-mail: pomazi.polgar@freemail.hu, Tel.: 06-20-340-5288

Hirdessen a Pomázi Polgárban!
A Pomáz Város Önkormányzata által készíttetett közvélemény kutatás szerint, többmint 800 fős telefonos megkérdezés alapján a pomáziak 77 százaléka a PomáziPolgárból tájékozódik a város életéről, programjairól. A Pomázi Polgár havonta egyszer 5500 példányszámban jut el a város lakóihoz.
Használja ki ezt a lehetőséget, hirdessen a Pomázi Polgárban 2014-ben a tavalyi árakon!




